
i

CR.VA GC.'Ra 
SKURSTINA CRNE GUH£

PRJMUENO:
20ze.e.

W-toV 1/ <m~2JL
GOD.

KLASiPiKACIONI
^OJ;

SKUPSTINA CRNE GORE " 
PREDSJEDNIK SKUPSTIN Z 

Andrija Mandic

VE2A:

EPA:

SKflAfiENIO; PHILOO:

n/r

U skiadu sa clanom 187 Poslovnika SkupStine Cme Gore, obavje§tavamo Vas da ce pitanje 
predsjedniku Vlade, gospodinu Milojku Spajicu u ime Posebnog kluba poslanika, na Sjednici koja 
je zakazana za 29. jun 2024. godine, postaviti ovlascena predstavnica, poslanica Mr Radinka 
Cincur.

S poStovanjem,

f-^Jevrosima Eejovic,^
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Na osnovu clana 187 poslovnika Skupstine Cme Gore, Predsjedniku Vlade Crne Gore, gospodinu 
Milojku Spajicu postavljm sljedece pitanje;

Postovani gospodine Spajic,

Poseban poslanicki klub, sa velikom pozomosiu, dosljedno brine o Vasim obecanjima i 
posljedicama koje ce ona imati na gradane. A buduci da je vrijeme neumitno i da sva obecanja 
stizu na naplatu, u vezi s tim i sljedebe pitanje. Zanima nas, koji su to mehanizmi pomocu kojih 
planirate doci do minimalne zarade u iznosu od 700 evra za svakog zaposlenog u Crnoj Gori, 
odnosno kako cete izvesti tu .,magiju‘' da imamo prosjeCne neto plate u iznosu od 1000 evra, a da 
nam bruto plate ostanu nepromijenjene, odnosno najnize u regionu i kako ce se to reflektovati na 
penzioni fond? Konkretnije, da li ste u mogucnosti da nam objasnite reformu penzionog sistema 
koju namjeravate da sprovedete u djelo?

Obrazlozenja cemo dati na sjednici, a odgovor trazim u pisanoj formi.

Mr Radinkapincur

POSEBAN KLUB POSLANIKA
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Poseban klub poslanika 
Poslanica, g-da Radinka Cincur

POSLANICKO PITANJE

Postovani gospodine Spajicu,

Poseban poslanicki klub, sa velikom pozornoscu, dosljedno brine 0 
Vasim obecanjima i posljedicama koje ce one imati po gradane. A 
buduci da je vrijeme neumitno i da sva obecanja stizu na naplatu, u vezi 
s tim i sljedece pitanje. Zanima nas, koji su to mehanizmi pomocu kojih 
planirate doci do minimalne zarade u iznosu od 700€ za svakog 
zaposlenog Crnoj Gori, odnosno kako cete izvesti tu „magiju" da imamo 
prosjecne neto plate od 1000 evra a da nam bruto plate ostanu 
nepromijenjene odnosno najnize u regionu i kako ce se to reflektovati 
na penzioni fond? Konkretnije da li ste u mogucnosti da nam objasnite 
reformu penzionog sistema koju namjeravate da sprovedete u djelo?

ODGOVOR

Uvazena poslanice Cincur,

Drago mi je da me na moja obecanja podsjeca upravo poslanica koja je 
na temelju tih obecanja zavrijedila svoj poslanicki mandat. „Magija‘' 
kako pominjete u svom pitanju, nije Vam bila sporna kada je 
pripremljena i sprovedena „Evropa sad 1" koja je predstavljala 
okosnicu ekonomskog programa koji smo kao partija ponudili nasim 
gradanima i zadobili njihovo povjerenje. Na bazi te „magije" Vi i ja danas 
razgovaramo u Parlamentu, Vi kao poslanica koja je mandat gradana 
dobila upravo preko tog programa.
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U meduvremenu, Vi ste se odluCili za neke druge programe i druge 
agende a ja ostajem na onome §to smo zajednicki obecali: minimalnu 
zaradu od 700€, prosjecnu zaradu od 1000€ i minimalnu penziju od 
450€.
44. Vlada na cijem sam celu, samo dva mjeseca od svog konstituisanja, 
predlozila je a Skupstina usvojila izmjene zakona koje su omogucile 

povecanje minimalne penzije za preko 74 000 nasih penzionera. 
Penzionera ciji je standard godinama, a rekao bih decenijama, unazad 

bio ispod granice neophodne za dostojanstven zivot. Kako su se prema 

penzionerima odnosile prethodne Vlade govore iskljucivo podaci: 
minimalna penzija u 2016. godini iznosila je 121,92€, u 2017. godini 
122,83€, u 2018.125,63€ u 2019. godini 128,14€.
Zato je ovo prva mjera Evropa sad 2 programa, i to na potpuno fiskalno 

odgovoran i odrziv nacin.
Vjerovatno ste u pravu kad mislite, da je za samo osam mjeseci koliko 
je ova Vlada u svom mandatu, zaista „magicno‘' sprovesti tako krupne 
reforme, i to uporedo sa svim naporima na ispunjavanju zahtjeva iz 
integracionog procesa koji su nagradeni konacnom deblokadom naseg 
EU puta dobijanjem IBAR-a.

Uvazena poslanice Cincur,

Nasa vizija unapredenja standarda svih gradana Crne Gore ostaje 
nepromijena. Posveceno radimo na pripremi nove Fiskalne strategije 
koja ce obuhvatiti sve planirane mjere uz precizno defmisanje uticaja 
tih mjera na fiskalni i makroekonomski okvir. Fiskalna strategija bice 
uskcro zavrsena nakon cega ce biti stavljena na javnu raspravu i sire 
drustvene konsultacije, i svakako se naci pred poslanicima. 1 upravo je 
to mjera strateskog djeovanja ove Vlade, nasuprot proslim koje nisu 
pripremile ovako vazan dokument fiskalne politike jos od 2021. godine, 
jedini koji pored godisnjih zakona o budzetu usvaja Skupstina Crne 
Gore.

Evrcpa sad 2 kao i Evropa sad 1 usmjerena je na smanjenje poreskog 
opterecenja na zarade, kako bi se poslodavcu smanjio fiksni trosak 
rada, a ujedno omogucilo povecanje minimalne i prosjecne zarade.



Smanjenje doprinosa na penzijsko i 
podrazumijeva uvodenje II stuba penzionog sistema, niti uplacivanje 
penzionog staza od strane zaposlenog. Reforma koju cemo sprovesti 
podrazumijeva nastavak fmansiranja penzija preko I stuba odnosno 
Fonda penzijskog i invalidskog osiguranja, kao i do sada.

Da budete vec sada potpuno bezbrizni, nijedna mjera koju predlozi 
Vlada nece ugroziti nijednog zaposlenog a posebno ne penzionere i 
penzioni sistem, kao ni drzavni budzet.

invalidsko osiguranje ne

ova

S postovanjem,

PREDSJEDNIK 
A^'^^^^MilojkoSpajic


